
Medlem af Folketinget Liselott Blixt (DF) har den 13. april 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. S 1585 til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares.

Spørgsmål S 1585:
”Hvad er ministerens holdning til, at Region Sjælland ikke bruger deres 
scannere optimalt, mens der samtidig er ventelister?”

Svar:
Region Sjælland oplyste mig i februar om, at man i 2008 købte nye scannere 
for at supplere de allerede eksisterende. Baggrunden for indkøbet var at have 
tilstrækkelig kapacitet til at opfylde forløbstiderne i pakkeforløbene på kræft-
området og sikre en høj kvalitet på området.

Endvidere oplyste regionen, at man i forbindelse med indkøbet af nye scanne-
re valgte at lade de gamle stå med henblik på ekstra kapacitet ved nedbrud og 
i forbindelse med pukkelafvikling. 

Endelig oplyste regionen, at den nuværende scannerkapacitet udnyttes fuldt 
ud i forhold til ovennævnte formål.

Jeg har således ikke umiddelbart grundlag for at tro, at scannerkapaciteten i 
Region Sjælland ikke udnyttes så optimalt som muligt. 

Når det er sagt, så må jeg nu konstatere, at flere sygehuse i regionen har væ-
ret fremme og argumentere for manglende udnyttelse af scannere. Derfor vil 
Indenrigs- og Sundhedsministeriet drøfte udnyttelsen af scannerkapaciteten 
med Region Sjælland – og de øvrige regioner – på det næste møde i Task 
Force for Pakkeforløb på Kræft- og Hjerteområdet den 12. maj 2011.
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